
1

Vážení spoluobčané,
ačkoliv si to nikdo z  nás nechce moc při-
pustit, zažíváme nelehké období, kdy naše 
rodinné rozpočty zatěžují vysoké ceny 
energií, potravin, pohonných hmot a  vů-
bec všeho, co k životu potřebujeme. Je tře-
ba si uvědomit, že za posledních dvacet let 
se ekonomika a životní úroveň v České re-
publice neuvěřitelně rychle zvedla, a s tím 
si neseme částečně i břemeno dnešní eko-
nomické krize. Věřím však, že společně vše 
zvládneme. Úkolem nás všech je rozvíjet 
Bukovinku tak, aby byla ještě hezčím a pří-
jemnějším místem k  životu, místem, kde 
se budeme cítit všichni bezpečně. I když si 
pomyslné opasky musíme utáhnout všich-
ni, obec je připravena v  případě potřeby 
pomoci sociálně nejslabším občanům Bu-
kovinky.
Čtyři roky opět utekly jako voda. Během 
nich jsme zažili dva roky v  Covidu, le-
tošní rok je ve  znamení nesmyslné války 
na Ukrajině. I přes všechny tyto negativní 
události jsme se snažili naši obec zvele-
bovat a  rozvíjet. Naše děti mají krásnou 
novou přístavbu školky, vybudovali jsme 

nový vodní zdroj na  Černém lese, další 
nové vodní zdroje jsou již i v katastru Bu-
koviny, po novém chodníku se dostaneme 
nejen na  místní hřbitov, ale až do  krásně 
spraveného sportovního areálu na  Kopa-
nině. Všechny tyto významné projekty se 
daly vybudovat jen s  Vaším souhlasem, 
kolektivním rozhodnutím a v nemalé míře 
díky získaným dotacím. Pro další volební 
období jsou nachystané nové velké a  ne-
méně důležité projekty, s  kterými bude 
Bukovinka zase o kus krásnější a silnější.
Začátek nového školního roku v mateřské 
škole je spojen se změnou vedení: dosa-
vadní paní ředitelka Vlasta Crhonková od-
chází do  zaslouženého důchodu a  novou 
ředitelkou byla jmenována paní Jaroslava 
Rosendorfová. Tímto bych rád poděkoval 
paní Crhonkové za její dlouholeté příklad-
né vedení školky a nové paní ředitelce Ro-
sendorfové přeji hodně sil, úspěchů a pev-
né nervy.
Děkuji Vám všem, kteří jste mou práci sta-
rosty v tomto volebním období podporo-
vali a aktivně se zapojovali do dění v obci. 
Děkuji mé rodině za  toleranci, neboť čas 
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na  úkor rodiny věnovaný naší obci je ne-
konečný. Děkuji hasičům, tělovýchovné 
jednotě, ženskému spolku a  všem ostat-
ním aktivním spoluobčanům za vše, co pro 
obec neustále a  ochotně děláte. Dobrým 
příkladem komunitního a  společenského 
života v  naší obci byly nedávné hody. Ta-
kové množství spoluobčanů zapojených 
do příprav a samotné realizace nám může 
závidět a závidí spousta obcí. 
Pro práci zastupitele je důležité jeho ko-
nečné hodnocení, které vy jako občané 
vystavíte v rámci komunálních voleb. Toto 
hodnocení, ať už negativní, nebo pozitivní, 

je obrovskou motivací pro další práci za-
stupitele, a proto Vás prosím, pojďte k vol-
bám, vystavte vysvědčení svými hlasy pro 
Vaše stávající a nové zastupitele, dejte jim 
tím motivaci pro další období, vždyť tuto 
práci dělají, nebo budou dělat, zase jen pro 
Vás.
Přeji Vám všem krásný podzim, hodně 
sil, pevné nervy, porozumění a  toleran-
ci ke svému okolí, a abyste žili v naší obci 
s  pocitem bezpečí, spokojeně a  měli jste 
pocit, že je o Vás dobře postaráno. 

Pavel Malík, starosta

Volby do zastupitelstev  
obcí a Senátu Parlamentu ČR dne 23. a 24. září 2022
Oznámení o době a místě konání voleb, in-
formace pro voliče

Termín voleb: 
Volby do  zastupitelstev obcí a  Senátu 
Parlamentu ČR se budou konat:
v pátek 23. září 2022 v době od 14 do 22 
hodin
a v sobotu 24. září 2022 v době od 8 do 14 
hodin.
Případné druhé kolo voleb do  Senátu 
Parlamentu ČR se bude konat:
v pátek 30. září 2022 v době od 14 do 22 
hodin a v sobotu 1. října 2022 v době od 8 
do 14 hodin.

Místo voleb:
Obecní úřad v  Bukovince, Bukovinka 
126, zasedací místnost (bezbariérový 
vstup) 

Další informace:
Starosta obce upozorňuje na  povinnost 
voličů prokázat před hlasováním svoji to-

tožnost a státní občanství, tj. voliči si musí 
vzít s sebou platný občanský průkaz nebo 
cestovní pas.
Právo volit má občan, který alespoň druhý 
den voleb, tj. 24. září 2022, dosáhl věku 18 
let a má v Bukovince trvalý pobyt.
Volič může požádat ze závažných, ze-
jména zdravotních, důvodů Obecní úřad 
a  ve  dnech voleb Okrskovou volební ko-
misi o to, aby mohl hlasovat mimo volební 
místnost. V takovém případě vyšle volební 
komise k voliči dva své členy s přenosnou 
volební schránkou, úřední obálkou a s hla-
sovacími lístky. 

Oznámení o svozu odpadů
Svoz odpadů (elektrozařízení, nebez-
pečný a  velkoobjemový odpad) pro-
běhne v  Bukovince v  sobotu  12. 11. 
2022. Bližší informace budou uve-
řejněny v dostatečném předstihu.
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Krojovaný průvod
Rok se s rokem sešel a 13. srpna se opět ko-
nal krojovaný víkend. Je to akce, na kterou 
se nejen spousta z nás, ale i našich příbuz-
ných, přátel a známých těší.
Mnoho týdnů předem probíhal nácvik no-
vých tanců a písní. Tentokrát se kompletní-
ho nácviku při cimbálové muzice ujala paní 
Michaela Turková.
Denisa Kružíková a Tereza Pytelová se po-
staraly o  choreografii a  nácvik „půlnoční-
ho překvapení“, které bylo velice nápadité 
a vtipné. 
Zvaní hostů a další organizaci měli na sta-
rost hlavní stárka a  stárek Sára Žižková 
a  Karel Horáček, kterým pomáhali Lucie 
Brustová a  Hynek Možný. Celkové koor-
dinace hodů, včetně pohoštění, se ujala 
Mgr. Pavlína Malíková.
Na  začátku srpna se pod vedením paní 
Miluše Fikarové malovaly kamínky, kte-

ré sloužily k  tomu, aby vítr neshazoval 
ubrousky ze slavnostně prostřených sto-
lů. V pátek 5. srpna vyrábělo třicetdva žen 
a dívek růže a  fáborky na ozdobení máje, 
pódia a prostranství za společenským do-
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mem. Další pátek 12. srpna už došlo ke sta-
vění máje, montovaly se stany, pódium, 
chystaly se na tácky koláče, hroznové víno 
apod. U  pana starosty se vařil na  prodej 
guláš a u kronikářky se pekla sekaná.
Mohu posoudit, že veškeré přípravy byly 
časově velmi náročné a  moc si cením 
všech, kteří se na nich podíleli. Bezpečnost 
na silnici při průvodu obcí opět zajišťovali 
místní hasiči. Poděkování patří i všem, kteří 
se postarali o prodej občerstvení.
Myslím si, že nikdo ze zainteresovaných ne-
lituje své práce a vynaloženého úsilí, když 
viděl, kolik se za  společenským domem 
sešlo lidí. Zúčastnila se i  senátorka paní 
Jaromíra Vítková, která byla z celé akce ve-
lice nadšená. Nemohu ale pominout snahu 
a úsilí pracovníků obecního úřadu, bez je-
jichž podpory, ochoty a angažovanosti by 
se tak velká akce nemohla konat.

Vyslechla jsem si i  takové názory, že nám 
z některých obcí dokonce závidí, co doká-
žeme a že by se od nás mohli mnohde učit. 
Samozřejmě, že mě takové názory potě-
šily, protože se již dlouhou dobu netajím 
tím, že si nesmírně cením všech, kteří se 
takto veřejně angažují. A  nejvíce mě těší 
to, že se těchto akcí zúčastňuje stále větší 
počet mladých lidí. Utužuje mě to v  na-
ději, že i v dalších letech tu bude dostatek 
mladých a ochotných lidí, kteří ctí kulturu 
a tradice a kteří se budou snažit svojí obě-
tavostí a úsilím pobavit ostatní.
Závěrem chci ještě jednou poděkovat 
všem, které jsem již jmenovala a  spoustě 
těch dalších, kteří se na přípravě a průběhu 
akce podíleli. DÍKY!!!!!

Marie Houšková

BLAHOPŘÁNÍ
V měsících květen až září oslavili význam-
né životní jubileum tito naši spoluobčané:

Marie Franková
Miroslava Šteflíčková
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Jitka Literová
Rudolf Kotulan
Břetislav Keprt
Anna Grecová
Anna Kuncová
Jaroslav Možný
Jarmila Kotulanová
Václav Grec

Stanislav Paar
Alena Plešková
K Vašim narozeninám vše nejlepší, přede-
vším hodně zdraví, pohody a  životního 
optimismu přeje Obecní úřad Bukovinka, 
Ženský spolek Bukovinka a  všichni spolu-
občané

Dobrovolní hasiči Bukovinka
Je až neskutečné, jak ten čas letí. V minu-
lém článku jsem psal, co nás všechno čeká, 
a než jsme se nadáli, tak je konec prázdnin.
Za  tu dobu hasiči v  Bukovince rozhodně 
nezaháleli. Povedlo se uskutečnit všechny 
plánované akce: proběhl sběr starého šro-
tu, uskutečnilo se pálení čarodějnic a ruku 
k  dílu jsme přiložili i  při přípravě obecní-
ho plesu, dětského odpoledne, přípravě 

a  organizaci hodů, rockové noci nebo při 
sběru velkoobjemového odpadu. V  rámci 
výcviku jsme ve  spolupráci s  JSDH Račice 
provedli doplnění vody na  fotbalové hřiš-
tě Kopanina pro důkladné prolití trávníku, 
a také v rámci kontroly hydrantové sítě do-
šlo k  doplnění a  okysličení vody v  nádrži 
za kostelem.
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Nutno podotknout, že všechny akce probí-
hají ať už ve spolupráci s obecním úřadem, 
na  jeho žádost nebo jen s  jeho svolením. 
Tímto se dostávám k tomu, co nás všechny 
v naší obci čeká. To jsou volby do obecního 
zastupitelstva.
Za  hasiče můžu prohlásit, že vzájemná 
spolupráce za  poslední nespočet let byla 
vždy na velice dobré úrovni! Není asi sta-
rosty, který by hasiče v Bukovince nepod-
poroval a  i  obráceně někdy nepotřeboval 

třeba s něčím na obci pomoct. Tak to pro-
stě je a chodí!
Každopádně tomuto zastupitelstvu 
a hlavně starostovi Pavlu Malíkovi pat-
ří velký dík za naši obrovskou podporu 
a  také za  pořízení nového hasičského 
vozidla!
Nikdo z  hasičů si nepřeje nic jiného, než 
aby naše spolupráce pokračovala na stejné 
úrovni!

Za JSDH Bukovinka 
Marek Zlámal - velitel

Výlet do ZOO
Letos jsme se s  dětmi z  naší MŠ Bukovin-
ka vypravili v  rámci konce školního roku 
na  výlet do  blízké ZOO Vyškov. V  pátek 
24. 6. jsme se sešli všichni ve školce a ráno 
v 8:15 h jsme vyrazili objednaným autobu-

sem směr Vyškov. Všechny děti se na tuto 
akci moc těšily a  účast byla velmi dobrá. 
Po  příjezdu do  Vyškova jsme s  dětmi po-
svačili a  mohli jsme vyrazit na  prohlídku. 
Zoo Vyškov je malá zoologická zahrada, 
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která má několik zákoutí podle chovaných 
druhů zvířat. Svým zaměřením i chovaný-
mi zvířaty připomíná často statek z mno-
ha koutů světa. Potkali jsme tak například 
mnoho druhů různého skotu, mnoho ple-
men slepic chovaných v  různých oblas-
tech a  děti mohly vidět také vejce těchto 
slepic, která je překvapila, protože mezi 
běžnými vejci byla i  vejce zelená, modrá, 
růžová, kropenatá a  děti toto v  běžném 
životě většinou neznají i  přesto, že jsou 
z  vesnice. Potom jsme zakoupili pytlíčky 
s  krmivem a  šli po  menších skupinkách 
na prohlídku statku, kde byla v rámci zoo 
chována hospodářská zvířata původního 
českého statku. Děti, které se nebály, moh-
ly jít přímo na  dvorek s  volně puštěnými 
kozami a mohly je nakrmit z ruky a pohla-
dit si všechna zvířata na dvorku – prasata, 
králíky, oslíky, ovečky a již zmiňované kozy. 

Vedle dvorku byla velká králíkárna a výběh 
s morčaty, což se dětem také velmi líbilo. 
Pak jsme se naproti výběhu divokých psů 
dingo a  v  místním občerstvení nasvačili, 
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pořádně napili a  dali si s  dětmi zmrzlinu 
na ochlazení v parném dni. Po chvilce od-
počinku jsme prošli s dětmi expozicí kloka-
nů a papoušků australských, kde byly děti 
velmi potěšeny, že jdou přímo po cestičce 
vedoucí výběhem. Chvíli si pohrály na zví-
řátkovém hřišti a  potom jsme pokračo-
vali v  prohlídce zoo do  vnitřní expozice 
původního statku. Tam mohly děti vidět, 
jak žili naši předkové v souladu s krajinou 
a  hospodařili s  pomocí zvířat. Ve  vnitřní 
expozici jsme se i příjemně ochladili a ko-
lem expozice opic, která děti velmi zaujala, 

jsme se pomalu blížili ke  konci prohlídky. 
Na  závěr jsme ještě nahlédli přes skleně-
nou stěnu do  akvária imitujícího běžný 
rybník a  shlédli mnoho druhů ryb u  nás 
chovaných nebo i ryb, které dříve byly běž-
nými obyvateli našich rybníků, ale dnes se 
s nimi v přírodě setkáme jen velmi zřídka. 
Unavení, ale spokojení a plní zážitků, jsme 
se vrátili odpoledne do školky, kde si rodi-
če převzali nadšené děti. Výlet se nám moc 
líbil a budeme se těšit na další.

Vlasta Crhonková

Sčítání lidu – historie
První sčítání lidu se od dob Marie Terezie 
uskutečnilo v  roce 1869 na  celém území 
Rakouska – Uherska. Příkaz o sčítání, vyda-
ný císařem 29. 3. 1869, nastavil periodicitu 
sčítání na deset let, která se dodržuje do-
dnes. Prvních pět českých sčítání do roku 
1910 bylo součástí sčítání Rakousko- uher-
ských. 
Poválečné sčítání v roce 1950 ukázalo ob-
rovskou proměnu v  osídlení. Pohraničí se 
po  vyhnání sudetských Němců vylidnilo 
a  už nikdy se tam lidé v  takovém počtu 
nevrátili.
V  době socialismu a  komunismu se život 
v  obcích začal měnit. Mladí lidé se začali 
stěhovat do  měst, venkovské malé školy 
se začaly rušit, hospody začaly fungovat 
jen v  některé dny. V  době po  „sametové 
revoluci“, s  přívalem obchodních řetězců, 
se dokonce začaly postupně rušit i venkov-
ské obchody. (Pokud se podíváme např. 
do  sousedního Rakouska, na  vesnicích 
mají nejen obchody, školy, lékaře a někde 
dokonce i banky, apod.).

V roce 1869 měla Bukovinka 373 obyvatel, 
v roce 2001 304 obyvatel a v roce 2021 609 
obyvatel.
Když pozoruji pohyb obyvatelstva v  naší 
obci, naplňuje mě to optimismem a rados-
tí z toho, že počet obyvatel stále postupně 
roste. Je to dáno nejen polohou a dostup-
ností do okolních měst, ale i zázemím, kte-
ré v obci máme – školku, společenský dům 
s krásným sálem, hostinec, knihovnu, ob-
chod, hasičku, kostel, hřbitov a krásná hři-
ště. Pokud se vše zdaří, budeme mít i nád-
hernou náves s multifunkčním zařízením.
K tomu všemu je ale nutno dodat, že bez 
spousty místních lidí, ochotných pro obec 
pracovat, bychom tohle všechno neměli 
a zajisté bychom při dalším sčítání lidí zjis-
tili, že počet obyvatel v  naší krásné obci 
spíše ubývá.
Mám velkou radost, že to v naší obci „žije“, 
až nám i z některých okolních obcí závidí. 
Buďme proto k sobě milí, vstřícní a do bu-
doucna si pěkné vztahy udržujme a  to 
krásné prostředí i nadále zvelebujme!

Marie Houšková
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Zhodnocení volebního období v TJ Bukovinka
Rok 2022 je také v TJ Bukovinka rokem vo-
lebním. Celý výbor včetně mne jako před-
sedy TJ ukončuje na podzim svůj pětiletý 
mandát a členská schůze bude volit nové 
vedení spolku na další období.
Následující řádky budou hlavně hodnotit 
uplynulé období, a také bych rád zmínil, co 
máme v plánu v letech následujících.
Stávající výbor a  předseda byli zvoleni 
na podzim roku 2017 a od začátku bylo pri-
oritou obnovení sportovní činnosti v areá-
lu na Kopanině. Opravy a  investice začaly 
bezprostředně po našem zvolení a budou 
probíhat i  nadále. Po  zhotovení oplocení 
došlo k  celkové rekonstrukci hrací plochy 
včetně instalace automatického závlaho-
vého systému. Zcela jiné jsou také kabiny - 
rekonstrukcí prošel celý interiér a venkovní 
část jsme vylepšili novou dekorativní omít-

kou a venkovním osvětlením. Svému účelu 
také slouží skladový kontejner a nový vod-
ní zdroj s nádrží.
Pozadu nezůstal ani náš druhý areál na So-
kolském, kde je vybudováno nové workou-
tové hřiště a  doplněny herní prvky o  no-
vou trampolínu.
Tyto investice by byly zbytečné, pokud by 
se areály nevyužívaly – to ovšem není náš 
případ. Děti i dospělí se opět naučili po le-
tech na Kopaninu chodit a sportovat tam, 
což byl náš cíl. Vydrželi i trenéři, a tak jsme 
již letos poprvé nasadili do  fotbalových 
soutěží čtyři týmy, což je pro obec naší ve-
likosti hodně neobvyklé. Snad trenéři i děti 
vydrží :-)
TJ ovšem není jen fotbal – nejdéle fungu-
jícím oddílem jsou malí florbalisté, kteří 
trénují a  hrají již více než deset let. Za  tu 
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dobu prošly rukama trenérů desítky dětí 
a  jejich počet se stále zvyšuje. Také proto 
jsme přistoupili k rozdělení oddílu na dvě 
části a  probíhají již čtyři tréninky týdně. 
Tým je úspěšný hlavně v Orelské lize flor-
balu, kde dokázal porážet týmy z mnohem 
větších obcí a měst a skvěle tak reprezen-
toval nejen TJ, ale i celou obec Bukovinka. 
Výsledkem této dlouhé a náročné práce je 
také to, že první z  našich odchovanců se 
stal trenérem, což určitě stojí za zmínku.
Na  závěr výčtu činností zmíním naše do-
spěláky – rozličné aktivity provozované 
ve  Společenském domě nebo na  venkov-
ních sportovištích mají nadále své místo 
v náplni TJ. Občas se sice vyskytnou nata-
žené vazy, oteklý kotník či bolavé koleno – 
ale i  to ke sportu veteránů patří, tak přeji 
pevné zdraví a sportujte i nadále.
TJ trvale spolupracuje při organizovaní akcí 
v obci, ať už jsou to tradiční dětská odpole-

dne, ples či nově pořádané vepřové hody. 
Také zde budeme v činnostech pokračovat 
a dál je rozvíjet.
A  jaká bude budoucnost? Zdaleka ne 
všechno je už hotovo a  hodně úkolů je 
ještě před námi. Z těch významnějších lze 
uvést tři plánované investice na Kopanině - 
rekonstrukci osvětlení hrací plochy, posíle-
ní vodního zdroje a výstavbu malé tribuny. 
K realizaci těchto kroků využíváme veškeré 
dotační příležitosti. Za  uplynulé období 
jsme z dotací od JmK a Národní sportovní 
agentury získali více než půl milionu ko-
run. V  letech 2022-2025 budeme usilovat 
o  dotace od  Národní sportovní agentury 
ve  výši 800.000,- Kč – jedná se o  dotační 
program Kabina pro obce do  3.000 oby-
vatel. Také program Podpora sportu JmK 
pokračuje a budeme se jej účastnit pravi-
delně jako doposud.
Na  závěr připojím poděkování za  dobrou 
práci celému výboru TJ, trenérům, sponzo-
rům, brigádníkům a rodičům dětí.
Tradičně výborná je i  spolupráce s  obec-
ním zastupitelstvem a ostatními sdružení-
mi v obci – zde bych rád poděkoval zejmé-
na našim hasičům.
Věřím, že následujících pět let přinese dal-
ší rozvoj sportu v naší obci a dětí i dospě-
lých v  oddílech bude přibývat. Těšíme se 
na Vás.

Tomáš Hloušek, předseda TJ

Zprávy z naší školy v Bukovině
Minulý školní rok uplynul jako voda. Roz-
loučili jsme se s  patnácti páťáky, kteří 
přešli na  druhý stupeň do  spádové ško-
ly ve  Křtinách nebo do  škol ve  Vyškově 
a Brně. V  jarním období jsme s dětmi ab-
solvovali množství výchovně vzdělávacích 

akcí, na  které rádi vzpomínáme. Byla to 
Recitační soutěž v rámci školy, Velikonoční 
povídání, Noc s  Andersenem nebo výlet 
do Arboreta Křtiny v rámci Dne Země. Žáci 
1. – 4. ročníku vyjeli na cirkusový zážitkový 
program v Legrandu, 5. ročník absolvoval 
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projektové dopoledne s  digitální výukou 
v  Akademii malých vědců Smart Brics 
v  Brně. Celé pololetí prolínaly Edukační 
hodiny pro předškoláky pod vedením paní 
učitelek. Ve  spolupráci s  Etickými dílnami 
žáci 4. a  5. ročníku absolvovali zážitkový 
program věnovaný J. A. Komenskému. Žáci 
5. ročníku se stali vítězi mezi školami v Ji-
homoravském kraji v  internetové soutěži 
o zdravém životním stylu V rytmu zdraví.
Prohlubujeme spolupráci s  naší Obecní 
knihovnou pod vedením paní Alice Ada-
mové. Vítáme tyto aktivity, které napo-
máhají dětem v  zájmu o  čtení a  knížky. 
Vyhodnotili jsme dlouhodobou soutěž 
Slovíčko po slovíčku, děti obalovaly a roz-
nášely knížky občanům v obci.
V rámci plnění podmínek udržitelnosti pro-
jektu Přístavby odborných učeben jsme 
zrealizovali výuková dopoledne v  rámci 
spolupráce se školami ZŠ a MŠ Březina, ZŠ 
a  MŠ Ochoz, MŠ Bukovinka a  MŠ Račice. 
Stihli jsme promítací naučný program Sa-

fari v Jedovnicích a uspořádali jsme výsta-
vu výtvarných prací věnovaných tomuto 
tématu na našem obecním úřadu.
Čtvrťáci úspěšně prošli výukou na Doprav-
ním hřišti v Blansku. Den dětí jsme oslavili 
v cukrárně ve Křtinách a zpátečním návra-



12

Zpravodaj obce Bukovinka - září 2022

tem se stopovací orientační hrou za pokla-
dem. 
Pasování prvňáčků na  čtenáře se neslo 
ve  svátečním i  veselém duchu, kdy děti 
navštívil a  z  jejich čtenářského umění vy-
zkoušel zákeřný „Písmenkožrout“. Všich-

ni prvňáčci úspěšně zdolali jeho úkoly 
a mohli být pasováni do Řádu čtenářského.
Na výlet jsme letos vyrazili na hrad Veve-
ří, kde nás čekalo pohádkové představení 
a další zábavné programy s tématem stře-
dověku a historie. 
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Se školním rokem jsme se rozloučili na hři-
šti u školy a na školní zahradě. Opékali jsme 
si špekáčky, děti předvedly své umění, kte-
ré nabyly ve sportovním kroužku Trampo-
línek a na závěr jsme si i s rodiči užili veselí 
při diskotéce, kterou nám zajistil pan Svo-
boda. S  páťáky jsme si v  závěru školního 
roku uspořádali rozlučovací výlet a doufá-
me, že nás opět brzy navštíví a sdělí nám 
své dojmy a  úspěchy v  nových školách 
na druhém stupni. Moc jim to přejeme.
V letošním školním roce se vyučuje v naší 
škole padesátsedm žáků, z toho deset prv-
ňáčků. Velkou změnou je zavedení ranní 
družiny a její časová změna v odpoledních 
hodinách. Škola v  letošním školním roce 
pracuje jako čtyřtřídní, v  družině máme 
dvě oddělení s  54 žáky. Obědy dovážíme 

opět ze ZŠ Jedovnice. I  v  letošním roce 
nám bude výuku cizího jazyka doplňovat 
rodilý mluvčí, děti budou mít možnost 
navštěvovat kroužek Trampolínek i  Ang-
ličtiny pro 1. a 2. ročník. Žáci 4. ročníku již 
mají podle nového ŠVP výuku Informatiky. 
Těšíme se na spolupráci s rodiči i s našimi 
obcemi – zřizovatelem Bukovina a spádo-
vou obcí Bukovinka, které nás podporují 
a pomáhají nám. 
Končí letitá vynikající spolupráce s  paní 
Lenkou Možnou, která organizovala naše 
SRPŠ, a  doufáme, že se v  řadách rodičů 
najdou nástupci, aby mohlo toto sdruže-
ní nadále při škole pracovat a  podílet se 
na akcích pořádaných školou. 

Mgr. Jana Havelková

Florbal
Vážení sportovní přátelé,
rád bych se s  vámi podělil o  informace 
z florbalového oddílu TJ Bukovinka.
Počátkem roku 2022 se výrazněji rozrostl 
počet členů našeho oddílu. Průběžně se 

tréninků zúčastnilo 30 aktivních sportovců 
z Bukovinky a nejbližšího okolí. V průběhu 
února byla celá skupina rozdělena na dvě 
části podle věku. První skupina jsou děti 
ve věku 6 - 12 let a druhá skupina 13 - 18 let. 
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V  letošním školním roce budou tréninky 
probíhat opět ve středu a v pátek. Mladší 
florbalisté v  čase 17:30 - 18:30 a  starší 
florbalisté v  čase 18:30 - 19:30. Začínáme 
ve středu 14. 9. 2022. Do kulturního domu 
byly dokoupeny tři kusy mantinelů, které 
nahrazují původní pódium a  pomohou 
k větší plynulosti hry. Na všechny sportov-
ce se těšíme a budeme rádi, když se k nám 
přidají i nové tváře. Zájemci o florbal mo-
hou přijít na jakýkoliv trénink v čase 17:30 

a přidat se k již aktivním hráčům. Na zkouš-
ku je možno zapůjčit florbalovou hokejku, 
případně brankářskou výstroj. Pokud by 
měl kdokoliv z  rodičů zájem s  výpomocí 
při trénincích, byli bychom velmi rádi. Bu-
deme také rádi, pokud se nejstarší děti bu-
dou opět účastnit hry s dospělými florba-
listy, kteří hrají každý pátek v čase od 19:30 
do 21:30.
Děkujeme všem za  podporu a  těšíme se 
na všechny stávající i nové hráče.

Tenisový a sportovní klub Bukovinka
Vážení spoluobčané,
letošní rok 2022 byl opět velmi bohatý 
na sportovní události. Na jaře došlo k úkli-
du kurtů a jejich okolí. Od března se rozjely 
tenisové tréninky pod vedením Michala 
Judy a  jeho trenérů, a  nejmenším dětem 

se věnoval Petr Hostinský. Od června pro-
bíhaly pondělní a středeční tréninky v plá-
žovém volejbalu. Na volejbalových trénin-
cích se v letošním roce vystřídalo více než 
20 sportovců.



Zpravodaj obce Bukovinka - září 2022

15

16. července proběhl 3. ročník tenisového 
turnaje, kterého se zúčastnilo rekordních 
devět hráčů, ale titul si pouze o dva míče 
odvezl hobby tenista z Brna, který ve finále 
udolal vítěze předchozích dvou ročníků, 
Petra Hostinského. Třetí místo získal Marek 
Kocman z Bukoviny.
8. srpna proběhl 3. ročník nohejbalového 
turnaje dvojic. Celkem se do turnaje přihlá-
silo sedm týmů. Dvojice obhajujících titul, 
Josef Doležel/Sven Kinček, se vzhledem 
k  zranění Svena musela s  vítězstvím roz-
loučit již po  prvním utkání... I  přesto si 
Pepa došel pro třetí místo v  turnaji, když 
každý zápas odehrál s jiným spoluhráčem. 
Druhé místo získala dvojice Janko Neu-
pauer a  Zdeněk Mejzlík. Vítězství v  tur-
naji si odvezla dvojice spoluhráčů, kteří 
za námi přijeli z Baldovce.
Posledním turnajem byl volejbalový turnaj 
trojic, kdy v každém družstvu musela hrát 
minimálně jedna žena. Turnaj proběhl dne 
3. září. Myslím, že turnaj měl letos nejvyš-
ší úroveň ze všech čtyř uplynulých roční-
ků. Přihlásilo se šest velmi vyrovnaných 
družstev a  po  velkých bojích v  semifinále 
i  ve  finále si vítězství opět odvezli hráči 
z Baldovce, kteří vyhráli letošní nohejbalo-

vý turnaj. Dvojici z Baldovce doplnila Katka 
Ferencová, která získala již třetí první místo 
z  celkově čtyř pořádaných ročníků. Všem 
medailistům ještě jednou gratulujeme 
a ostatním hráčům děkujeme za účast. 
Všechny turnaje se uskutečnily v plánova-
ném termínu a přálo nám hezké počasí. 
V  průběhu podzimu plánujeme pokračo-
vat ve zvelebování areálu. Tímto bych chtěl 
poděkovat především panu Petrovi za se-
kání trávy, zastupitelům obce, majitelům 
pozemku, členům TJ a dobrovolným hasi-
čům za pomoc a zapůjčení stanů.
V  areálu je možno využívat tenisové kur-
ty, kurt na  plážový volejbal, zahrát si pe-
tanque nebo relaxovat s dětmi na dětském 
hřišti, kde je nainstalováno několik hracích 
prvků včetně houpaček a pískoviště.
Budeme velice rádi, když se v letošní i pří-
ští sezoně budete účastnit sportovních 
aktivit v  areálu tenisových kurtů, stanete 
se našimi členy a tímto podpoříte další roz-
voj sportovního areálu. Možnost přihlášek 
k členství u Tomáše Říhy nebo Petra Kašpa-
říka.

Tomáš Říha 
602 510 813, tomasriha1980@gmail.com

Skauti
Zdravíme Vás a  přejeme krásný začátek 
podzimu a školního roku! 
Hned na  začátek Vás zveme na  skautský 
Den otevřených dveří, který se bude konat 
odpoledne v pátek 30. 9. na místní hasič-
ce v Bukovince. Budou Vás čekat například 
fotky z  letošního letního tábora, můžete 
se těšit na drobné občerstvení. Zároveň se 
těšíme, že se budeme moci s Vámi potkat 
a  povykládat o  plánech na  tento rok, či 

o dřívějších akcích. V delším časovém ho-
rizontu pro Vás pak budeme chystat akce, 
jako jsou Betlémské světlo, Živý Betlém a, 
pokud vše půjde dobře, Skautský maškarní 
ples.
Níže si můžete přečíst krátké povídání 
o letošním táboře a prohlédnout si pár vy-
braných fotek z  něj. Více fotek naleznete 
na  našich facebookových stránkách nebo 
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se na  ně můžete přijít podívat za  námi 
na již zmíněný Den otevřených dveří. 
Do vesnice opět přichází výběrčí daní. Lidé 
už nemají z  čeho platit daně a  tato ná-
vštěva je pro ně poslední kapkou. Kovář, 
obvykle jeden z nejklidnějších lidí v celém 

sousedství, udeří rozhněván těžkým kladi-
vem do země. Pro výběrčího už nic nemá 
a  nic mu nedá. Nakonec kováři výběrčí 
zabaví samotný kov, poslední, co mu zbyl 
na  výrobu nástrojů a  podkov, a  odchází 
směrem do vedlejší osady. 
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Touto událostí se začal náš letošní tábor, 
jehož tématem byl tentokrát středověk. 
V průběhu čtrnácti dnů jsme navštívili mi-
stra šermíře, učili se střílet z  luku, byli za-
svěceni do pravidel heraldiky a potkali ne-
falšovanou čarodějnici. Do  každodenního 
života na táboře přibyla, kromě obvyklých 
starostí o chod tábora, také péče o domá-
cí zvíře - kozu, kterou se děti učily dojit. 
Důležitou součástí pobytu na  táboře byl 
samozřejmě také zasloužený Polední klid. 
Ten jsme, kdykoli to bylo možné, s oblibou 
trávili usazení v hamakách ve stínu stromů, 
které nás chránily před největším parnem. 

Nechyběly ani tradiční táboroví bobříci, 
v nichž se přebornicí stala Štěpánka.
Na  konci tábora se konala slavná bitva 
s královským vojskem, při níž byl král po-
ražen. Na jeho místo byla po nejudatnější 
účasti v poslední bitvě dosazena a také ko-
runována královna Simona I. zvaná Síma. 
Nechť vládne dlouho a spravedlivě.
Rozhodně se už těšíme na další tábor. Kdo 
ví, kam se vydáme tentokrát a co se bude 
dít. 
Klidné vykročení do nového školního roku 
Vám přejí a těší se na Vás

Vaši skauti

Život na kolech
Chtěli bychom tímto poděkovat za spolu-
práci obci Bukovinka, která nás i  letos  fi-
nančně i materiálně podpořila při konáních 
cyklistických závodů pořádaných naším 
spolkem Život na  kolech. V  roce 2022 se 
jednalo konkrétně o tyto tři akce:

 ● Bukola - terénní MTB časovka do  vr-
chu od Hádku k Hostinci Rakovec (20. 8. 
2022). 

Závodu se i  přes varovnou předpověď 
počasí zúčastnilo 75 závodníků. Nakonec 
proběhl závod bez deště a i sluníčko se na-
konec ukázalo.
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 ● Bukorient - MTBO dvojic, bodovací 
cyklistická jízda dle turistické mapy (28. 
8. 2022). 

Závodu se i přes nepříliš příznivou předpo-
věď počasí zúčastnilo 23 dvojic odvážlivců. 

Meteorologická realita byla na místě bohu-
žel ještě o něco horší a v podstatě od startu 
do cíle všem pršelo, ale o to úctyhodnější 
byla odhodlanost a morálka týmů, protože 
i přesto dojeli všichni do cíle!

 ● Bukolka - dětský cyklistický závod pro 
děti od 1 do 14 let (4. 9. 2022). 

Již 9. ročník oblíbeného závodu se konal 
pod patronací starosty Pavla Malíka, který 
sám osobně všechny jednotlivé závody od-
startoval. Ačkoliv počasí v sobotu slibovalo 
krásný víkend, nedělní ranní vydatný déšť 
nás provázel po celou dobu stavby trati, při 
prezentaci a před startem prvních katego-
rií. Po krátkém časovém zdržení, ve snaze 
vyčkat lepšího počasí, byla nakonec, za stá-
le drobného deště, v  10.30 hod odstar-
tována první kategorie s  odrážedly. Déšť 
pak ale ustal a počasí se postupně začalo 
lepšit. Do  závodů tak nastoupilo celkem 
121 dětí. Vzhledem k značně podmáčené-
mu, místy až blátivému terénu, především 
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u  nejdelší trati, je nutno vyzvednout od-
hodlání a závodní nasazení všech závodní-
ků od odrážedel až po starší děti na kolech. 
Po  odjetí jednotlivých kategorií byly 
postupně oceněny všechny zúčastněné 
děti diplomem, medailí a  několika 
drobnostmi v  podobě cukrovinek.  Ti 
nejlepší pak byli oceněni při slavnostním 
vyhlášení a odměněni hodnotnými cenami 
od  sponzorů a  partnerů závodu.  I  přes 
nepříznivé počasí byl závod ze strany 
rodičů a  především dětí hodnocen velmi 
kladně, a to nejen vzhledem k hodnotným 
cenám pro nejlepší, ale také kvůli bez-
problémovému průběhu celého závodu 
i v takto náročných podmínkách.

Za Život na kolech, z.s.

Pavel Blahoudek

PRÁVNÍ OKÉNKO 
„NA CO MÁM PŘI ZKAŽENÉ DOVOLENÉ NÁROK?“
„Nač stahovat kalhoty, když brod je ještě 
daleko?“ říká se. „Ale připraveného neza-
skočíš!“ já zase na to. 
Jenže: šetříte, těšíte se, zakoupíte čtyř-
hvězdič kový hotel s výhledem na moře, se 
službami all inclusive a  letecky. Ale ouha! 
Hned druhý den začnete mít zažívací potí-
že, které dle vyjádření lékaře jsou důsled-
kem požití zdravotně závadné stravy nebo 
nápojů (např.). 
Tuto problematiku řeší zák. č. 89/2012 Sb., 
občanského zákoníku, v  platném znění, 
ust. § 2521 a  násl., v  kapitole s  názvem 
„ZÁJEZD“.
1. Odpovědný za škodu je vždy pořadatel, 
tj. osoba napsaná na  Vaší smlouvě, a  to 
podle § 2542. Obrátit se se svým nárokem 
můžete ale i na zprostředkovatele Vašeho 

zahraničního pobytu (obvykle je uvedený 
na smlouvě hned za pořadatelem).
2. Pořadatel odpovídá za  škodu, tedy 
v prvé řadě za splnění všech svých závaz-
ků, ke kterým se ve vaší smlouvě výslovně 
zavázal, a to v dohodnuté kvalitě a množ-
ství. V  našem případě svůj slib porušil, 
neboť nesplnil svůj závazek vztahující se 
ke  kvalitě stravy a  služba cestovního ru-
chu proto nebyla poskytnuta v  souladu 
s uzavřenou smlouvou.
3. V  dané situaci je třeba bezodkladně  
(§ 2537/2) kontaktovat delegáta a vady 
písemně vytknout cestovní kanceláři 
prostřednictvím formuláře, s určením 
lhůty k odstranění vady, ledaže ji pořada-
tel odstranil sám (předloží Vám nezávad-
nou stravu, dostaví se lékař a podají Vám 
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léky na útraty hotelu, přičemž např. dbají 
o Vaše pohodlí a uzdravení. Prostě se sna-
ží). 
4. Za  splnění podmínky podle bodu 3) je 
možné uplatnit slevu z ceny ve výši přimě-
řené rozsahu a trvání vady (§ 2540).
5. Nastane-li však případ, že se pořada-
tel tzv. na Vás vykašle a Vy musíte na své 
náklady vyhledat sami lékařskou pomoc 
a  zaplatit si i  léky, pak máte rozhodně 
právo na  náhradu nezbytných nákladů, 
o  nichž pochopitelně uschováte všechny 
účty jako důkaz.
6. Shrnuto podtrženo: máte nárok na  ná-
hradu vzniklé škody, např. výdaje za  léky, 
lékaře, taxislužbu, ale i na náhradu z naru-
šení dovolené. Pro uplatnění slevy z  ceny 
zájezdu je promlčecí doba dva roky. Svůj 

nárok musíte uplatnit písemně, s  dolože-
ním kopií všech prokazatelných nákladů 
(např. paragonů, fotky jídla, ze kterého 
Vám bylo nevolno, fotky míst, kde a  jak 
bylo jídlo transportováno, negativní re-
cenze hotelu, svědecké výpovědi dalších 
účastníků zájezdu, lékařskou zprávu, atd.). 
Nahrazeno Vám pak má být vše, co nepro-
platí pojišťovna v rámci Vašeho cestovního 
pojištění.
7. Dále můžete nárokovat i újmu na zdraví. 
Tady však záleží vždy na mnoha okolnos-
tech. Obecně lze ale říci, že problematika 
náhrady škody za zkaženou dovolenou se 
odvíjí vždycky od konkrétního případu.

Krásné dny přeje všem 
JUDr. Renata Grussmannová 
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Obecní úřad – úřední hodiny
www.bukovinka.cz
Starosta
Pavel Malík
mobil: 724 186 386
e-mail: starosta@bukovinka.cz 
pondělí 8:00 – 10:00, 16:00 – 18:00
středa 8:00 – 10:00, 16:00 – 18:00 
Místostarostka
JUDr. Renata Grussmanová
mobil: 731 410 712
e-mail: mistostarosta@bukovinka.cz
Czech POINT, ověřování podpisů a  listin, 
evidence obyvatel a pokladna v úřední ho-

diny, mimo úřední hodiny po  telefonické 
domluvě.

Pověřený úřad pro obec Bukovinka
Městský úřad Blansko, náměstí Svobody 
32/3 a nám. Republiky 1, telefonní ústřed-
na 516  775  111, www.blansko.cz – živno-
stenský úřad, odbor dopravy, životního 
prostředí, vydávání občanských průkazů 
a pasů, sociální odbor.
Stavební úřad pro obec Bukovinka je 
na  Úřadu městyse Jedovnice, Havlíčkovo 
nám. 71, telefon 516 528 212.
Matrika pro obec Bukovinka je na  Úřadu 
městyse Křtiny, Křtiny 26, matrikářka paní 
Zdeňka Šídlová, mobil: 724 367 961.


